
INFOPLE,  PLE MUNICIPAL 17 de SETEMBRE 2018
Aquí  teniu  l’INFOPLE de  l’octubre.  Com  ja  sabeu,  si  voleu  aprofundir  més  en  algun  dels  punts  o  arguments,  us  podeu  adreçar  a
tortosa@cup.cat.

ORDRE DEL DIA
2. Impulsar la creació d’una Xarxa de pobles i ciutats per la diversitat sexual, afectiva i de gènere LGTBI.  
3. Aprovar el Pla municipal per la diversitat sexual, afectiva i de gènere LGTBI.
4. Modificació ordenances fiscals.
7. MOCIÓ PP per impulsar la compra de bicicletes elèctriques.
8. MOCIÓ MOVEM per implementar la tarificació social.
9. MOCIÓ CUP-Ae per adoptar mesures concretes per la reducció d’envasos no reciclables.
10. MOCIÓ CUP-Ae en defensa l’Adrià Carrasco i la Tamara Carrasco membres del CDR.
11. MOCIÓ PSC per crear un abonament per als pàrquings de Tortosa.

A la primera intervenció vam recordar la situació d’anomalia democràtica que viu el nostre país amb persones empresonades per les seues idees polítiques i
empresonades. I vam recordar que és igual si governa la dreta o la pseudo esquerra, perquè tots dos són defensors dels privilegis del règim del 78. 

També vam expressar que consideràvem que sent 1 d’octubre, no s’hauria d’haver celebrat el ple, com una mostra més per denunciar la situació 
d’anomalia que viu el país. 

Fem una breu explicació de les votacions dels punts més importants del ple:

PUNT TÍTOL I EXPLICACIO VOTS PARTITS ARGUMENTARI CUP-AE

2 XARXA DE MUNICIPIS LGTBI
A nivell català diversos municipis impulsaran una xarxa per
fer propostes i polítiques LGTBI.

Favor: tots. Vam fer una valoració positiva de la proposta però vam demanar
que es destinen recursos i que no siga simplement una xarxa cara
a la galeria sense recursos. 



3 APROVACIÓ PLA LGTBI
Es  tracta  d’un  pla  impulsat  per  l’ajuntament  amb  la
col·laboració  del  col·lectiu  LGTBIEbre,  tècniques  de
l’ajuntament,  entitats  de  la  ciutat  com  el  col·legi  de
periodistes i els grups municipals (la CUP-Ae ha participat).

Favor: Tots. Després  d’agrair  la  feina  al  col·lectiu  i  tècniques.  Vam
argumentar que el nostre era un sí crític. Perquè tot i considerar
vàlida la proposta considerem que no té els recursos econòmics
suficients per desenvolupar-se. Es destinaran poc més de 80.000€
en quatre  anys,  20.000 per  anys  (només  al  2017 el  bisbat  de
Tortosa  va  rebre  30.000€  en  subvencions).  No  es  contracta
personal tècnic específic ni per desenvolupar el pla ni per fer el
seguiment. Això suposa que el mateix personal de serveis socials
l’haurà de fer, i ja estan desbordats/es. També vam lamentar que
per grans festes (Cinta, Renaixement, Fires...) no es facen punts
d’informació  i  denúncia,  com  este  estiu  s’han  fet  en  molts
municipis  catalans.  La  major  part  de  les  agressions  són  en
l’àmbit nocturn. 
En este enllaç podeu llegir una entrevista, a la pregunta 8, podreu
comprovar la feina que queda per fer: 
http://lavoztelurica.blogspot.com/2010/02/entrevista-test-
telurico-santi-balmes.html
Per  si  us  interessa  el  tema,  us  adjuntem  el  pla  LGTBI  i  us
recomanem una lectura de la diagnosi. 

4 ORDENANCES FISCALS
Proposta  de  l’equip  de  govern  que  destaca  la  congelació
dels impostos (per sisè anys l’IBI). Més una baixada  de la
taxa  de  recollida  d'escombraries  d’1%,  que  acumula  un
descens del 14% en els darrers anys. 

Favor: PDCAT, ERC
CONTRA: CUP, 
PSC, MOVEM, PP

La congelació de l’IBI suposa que ingressarem més diners per
inversió social. La CUP-Ae considera que es poden fer propostes
innovadores  que  estan  fent  altres  municipis  per  gravar  més  a
immobles  no  residencials  i  d’alt  valor  (oficines  bancàries,
hipermercats...) per ingressar més. 
No entenem que tot i que Tortosa recicla malament (la meitat que
la mitjana ebrenca i 13 punts menys que la mitjana catalana) es
continue baixant la taxa. En un any on augmentarà esta despesa
pel canvi de contracte. Des de la CUP-Ae defensem que es baixe
la taxa a qui recicla (premiar barris que opten pel porta a porta,
comerços que no utilitzen borses...). I fer pagar més a qui més
contamina (una cafeteria de menys de 50m2 paga la meitat que
un gran restaurant). I un hipermercat de més de 1.000m2 només
paga tres vegades més que una cafeteria de menys de 50m2. 

7 PP BICICLETES ELÈCTRIQUES
Proposta  per  subvencionar  la  compra  de  bicicletes

Favor: PP, PSC, 
MOVEM

 Tot  i  coincidir  en que cal  incentivar  l’ús  de la  bicicleta  a  la
ciutat.  Considerem  que  el  principal  problema  i  que  caldria
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elèctriques. Una ajuda de 200€ per a 10 bicicletes. Contra: CUP
PDCAT, ERC

abordar  és  racionalitzar  els  carrils  bici  existents  que  no  són
pràctics. També vam considerar que la proposta no contemplava
beneficiar a les persones amb més dificultat econòmica. Fet que
suposa que gent amb molts ingressos també es puga beneficiar.  

8 MOCIÓ TARIFICACIÓ SOCIAL
Moció que demanava la creació d’un pacte municipal per buscar
estratègies que generen ocupació. 

Favor: PP, CUP-Ae, 
PSC, Movem
Contra: ERC, CiU

Vam votar  a  favor  perquè la  CUP-Ae té en el  seu ideari  esta
proposta.  Que  es  basa  en  fer  pagar  més  a  qui  més  té  i  anar
aplicant descomptes en funció de la renda (per IBI, escombraries,
activitats culturals o esportives, atenció social...). 

9 CUP-Ae PER REDUIR ENVASOS 
Actuacions  concretes  com instal·lar  fonts  refrigeradores  a
equipaments  públics,  utilitzar  paper  reciclat,  recuperar
fonts, instal·lar màquines amb envasos retornables... 

Contra:  ERC, CiU
Favor: PP, MOVEM, 
PSC, CUP-Ae

 A l’anterior ple es presentar una moció del PP que anava en este
sentit.  Però  nosaltres  enteníem  que  era  una  bona  declaració
d’intencions que no proposava actuacions concretes. Tot i insistir
que  hem  de  donar  exemple  i  començar  a  canviar  des  de
l’ajuntament  per  demanar  el  canvi  a  la  ciutadania,  l’equip  de
govern no va aprovar la moció, perquè exigia compromisos. 

10 CUP-Ae SUPORT A L’ADRIÀ I LA TAMARA
Es tracta de dos membres dels CDR encausats per formar part
dels CDR. La Tamara va estar detinguda un dia i té prohibit sortir
del seu municipi i  l’Adrià està a l’exili  perquè no creu que es
respecten els seus drets fonamentals. 

Favor: CUP-Ae, 
ERC, PDCAT, 
MOVEM
Contra: PP, PSC. 

Es tracta  d’una campanya que pretén criminalitzar  els  CDR a
nivell  mediàtic per justificar la repressió policial i  judicial.  En
alguns mitjans es comparen els CDR amb la kale borroka. 
El regidor del PSC, Manuel de la Vega, va parlar de l’Adrià com
un fugitiu que no respectava la llei, amb un to poc respectuós. I
va justificar les actuacions policials. 

11 PSC ABONAMENT PELS APARCAMENTS
La  proposta  demanava  que  es  rebaixen  els  preus  dels
aparcaments soterrats de la ciutat. 

Favor: PSC, Movem, 
PP
Contra: ERC, CiU, 
CUP-Ae

Tot i que coincidim amb la valoració de la moció. Els preus dels
aparcaments són massa cars. No vam votar a favor perquè creiem
que el que cal plantejar és que no s’ha de pagar per aparcar el
cotxe, i que cal buscar solucions al problema de l’aparcament al
centre, que no genere diferències entre qui pot pagar i qui no pot
pagar.  També  vam  tornar  a  criticar  la  voluntat  de  fer  un
aparcament de pagament a l’hospital Verge de la Cinta. 

Més informació: tortosa@cup.cat
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